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Societat 
CRISI A LA POLlCIA 

Ellideratge als Mossos trontollá 
per diferencies entre Estela i Sallent 

El cap intenta tancar la crisi interna amb una carta al cos i Interior descarta fer canvis irnmediats 

PAUESPARCH 
BARCELONA 

El que s'havia pogut percebre els úl
tims meso s, que els rols alanova cú
pula "coral" deIs Mossos d'Esqua
dra havien generat recels entre els 
dos carrecs principals, s'ha acabat 
m~IJ:t!'ñ1lJiltzqnt. La tensió es va fer 

-dentdiss te,quanEIPaísvapu
hlicarquee cap deIs Mossos, el co

ari en cap, J osep Maria Estela, 
haVla 'git al departament d'Inte
rior que cessés el seu número dos, el 
comissari Eduard Sallent. Unadeci
sió que, segons Interior, no es va ar
ribar a prendre, malgrat que des del 
departament admeten les difertm
cies entre Estela i Sallent. Ara Es
tela ha enviat un missatge intern al 
cos, que també s'ha difós als mit
jans, per intentar tancar la crisi. 

A la carta, el cap deIs Mossos de
fensa els projectes que impulsen 
"des de la Prefectura D-a cúpula] i 
des de les comissaries superiors", 
que es fan "de forma conjunta amb 
el departament d'Interior, com no 
pot ser d'una altramanera". "Podeu 
estar segurs que sense el suport del 
conseller, del seu equip de treball i 
de la Prefectura no hauria pogut ti
rar endavant tots aquests projectes", 
diu Estela. És el paragraf que vol re
conduir les especulacions d'un pos
sible relleu al capdavant del cos, 
perque afegeix que treballen "man
tenint lagovernan<;a interna". Amb 
aquest missatge, segons fonts co
neiXedores, la intencio del comissa
ri en cap és mostrar la seva confian
<;a en el conseller i fins i tot en la 
cúpula malgrat el soroll deIs últims 
dies. Vol continuar endavant men
tre el suport sigui recíproco 

Calmar els anims 
El departament també veu la seva. 
carta com una manera de "tallar" el 
debat i el pols amb Sallent. A més, 
Interior descarta fer canvis imme
diats als Mossos perque as segura 
que no té aquesta previsió "damunt 
la taula". Fa només nou mesos, el 
conseller d'Interior, Joan Ignasi 
Elena, va destituir el major Josep 
Lluís Trapero com a cap i vajustifi
car l' aposta dient que es feia per "fe
minitzar" el cos, per afavorir-hi el 
"relleu generacional" i per "moder
nitzar-Io". U na altra paraula que va 
repetir Elena va ser "coral", per de
finir com seria la nova direcció ope
rativa de la policia catalana, ja que 
la Prefectura estava formada per 
Estela, Sallent i la intendenta Rosa 
Bosch. Les setmanes següents la 

Elconseller 
Elenaiel 
comissari en 
cap Estela 
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el Dia de les 
Esquadres_ 
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cúpula també va comprar el missat
ge, pero amb el temps 1'avinen<;a es 
vaesvair. 

Sallent,comanúmerodos,hain
tentat marcar més perfil que Estela, 
que ha quedat en un segon pla tot i 
ocupar ellideratge. Les diferencies 
no estan motivades per cap situació 
concreta; són per la falta de coinci
dencia en les decisions. Tots dos 
han volgut aplicar el seu criteri, i 
una de les divisions 1'ha provocada, 
segons fonts de 1'entorn del cap del 
cos, la fermesa d'Estela per evitar 
ingerencies polítiques. La potestat 
de nomenar el comissari en cae és 
del conseller d'Interior, que en la 
designació d'Estelava fer que la 
Prefectura passés a estar comanda-

da per tres carrecs. La tria de la in
ten denta Bosch es va associar a la 
s eva proximitat amb Sallent.A més, 
Sallent havia estat comissari en cap 
quan un deIs carrecs polítics que 
continua a Interior -el director ge
neral de la policia, Pere Ferrer- for
maya part del gabinet de l'aleshores 
conseller Miquel Buch. 

Interior considera que Estela i 
Sallent tenen "perfils diferents" i 
una manera diferent de treballar, i 
apunta que aixo "potser" ha causat 
friccions. El País va explicar que a 
principis d' estiu Estela havia dema
nat al departament que apartés Sa
llent, encara que oficialment Interi
or negaque la petició fos aquesta La 
carta del comissari en cap permet 

guanyar un temps a Interior i evitar 
un trencament precipitat de la cú
pula, malgrat que el relIeu pot arri
bar igualment d'aquí pocs mesos. 
Totes les fonts consultades reconei
xen que hi haura canvis per una pro
moció que esta en rnarxa. 

De fet, quan es va presentar la di
recció d'Estela i SalIentja es va ad
metreque hi podria haver un nou 
canvi quan s'escollís la nova promo
ció de comissaris. Les soHicituds 
per accedir-hi es podien presentar a 
principis d'estiu i s'acaba de confe
gir la llista de candidats, que no és 
pública, que faran l'entrevista per 
optar a aquesta categoria. Interior 
espera que les sis places tinguin una 
proporció "iniportánt" de dones 
-no hi ha lIocs reservats segons el 
genere-o En 1'anterior promoció, 
del 2019, entre els vuit nous comis
saris només hi havia una dona. 

El 2019 Buch va donar els galons 
als nous comissaris i el mateix'dia va 
no menar un deIs ascendits com a 
cap deIs Mossos: Eduard Sallent, 
fins llavors intendent. Sallentva li
derar el cos durant gairebé un any i 
mig, pero quan l' Audiencia N acio
nal va absoldre Trapero la tardor del 
2020, 1'aleshores conseller, Miquel 
Samper, va restituir el major al cap
davant de la policia. Quan es pre
gunta a Interior si ara preveu repe
tir una "operació SalIent", és a dir, 
no menar un nou cap quan s'hagin 
escollit els nous comissaris, la res
posta és que "no s'ha ni plantejat". 

De crisi a "safareig" 
L'únic carrec del departament que 
s'ha pronunciat públicament sobre 
la crisi interna als Mossos és el di
rector, Pere Ferrer. Diumenge, en 
una entrevista a RACl, Ferrerva re
coneixer les diferencies entre Este
la i Sallent, si bé va defensar la "plu
ralitat de visions" perque aporta un 
"resultat més interessant". Va ma
nifestar que tant elI com el conseHer 
mantenen la confian<;a en Estela i la 
Prefectura "sencera". L'endema, a 
CatalunyaRadio, Ferrervarebaixar 
la crisi a un "safareig". Es va limitar 
a reiterar que dins els equips hi pot 
haver "moments de tensió" perque 
"prendre decisions és complicat", 
tot i que va considerar que el debat 
havia de quedar "en 1'ambit intern". 

Ferrer també va mencionar el 
nou decret d'organització deIs 
Mossos, que la cúpula va debatre fa 
tres mesos amb la resta deIs co
mandaments. Pero no se sap quan 
veurala Hum aquesta proposta, que 
ha de definir l' organigrama policial 
delfutur._ 


